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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE 
 

 
 
 

PROCES-VERBAL 
încheiat azi 12.09.2024 în şedinţa extraordinară convocata de îndată 

a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
 
 
Şedinţa extraordinară convocată de îndată a Consiliului local al municipiului 

Bistriţa se desfăşoară prin mijloace electronice de comunicare, respectiv prin 
intermediul platformei informatice ZOOM. Participă la ședință: consilierii locali ai 
municipiului Bistriţa, Primarul municipiului, domnul Ioan Turc; domnul Hangan 
Sorin – Viceprimar al municipiului Bistriţa; domnul Stan Călin, viceprimar al 
municipiului Bistrița; Domnul Cincea Dumitru Matei, Secretari general al 
municipiului; domnul Scurtu Nicolae – director executiv Direcţia Economică; 
domnul Țărmure Gavrilă, manager Centrul Cultural municipal George Coșbuc 
Bistrița; Ivașcu Lia, Director Direcția Tehnică; Bogătean Adriana Silvia, consilier 
juridic, Cionca Terezia Tanța și Suciu Anca Emilia, consilieri în cadrul 
Compartimentului pregătire documente; Deac Bogdan – Direcţia Tehnologia 
Informaţiei și Inovare; reprezentantul Societăţii Loyal SRL. 
 

Şedinţa extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost 
convocată de îndată prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa 
nr.478/11.09.2024, care a fost adusă la cunoştinţă publică în mass-media locală şi 
prin afişare pe site-ul primăriei. 

 
Ședința este condusă de către președintele de ședință în exercițiu, domnul 

consilier Filip Alexandru – Tudor. 
 
S-a intonat Imnul de stat al României.  
 
Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor face apelul 

nominal al consilierilor locali, pentru înregistrarea prezenței membrilor consiliului 
local la ședință. 

Sunt prezenți la ședință, conectați online, 17 din cei 21 membri ai Consiliului 
local în funcție. Şedinţa este legal constituită. 

Absenți: Codărean Cristian Vasile, Elisei Radu Claudiu, Săsărman Lucia 
Augusta, Silea Dorin Petru. 

 
ORDINEA DE ZI 
Proiectul ordinii de zi a ședinței extraordinare din data de 12.09.2024, 

stabilită prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr. 478/11.09.2024, 
cuprinde un proiect de hotărâre: 
-Proiect de hotărâre nr.180/11.09.2024 privind a patra rectificare a bugetului de 
venituri și cheltuieli al municipiului Bistrița pe anul 2024 și estimat pe anii 2025-
2027 
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Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: dintr-un 

total de 21 de membri ai Consiliului Local, patru sunt absenți și 17 sunt prezenți, 
ceea ce înseamnă că suntem într-un legal și statutar și putem să intrăm în 
lucrările ședinței de astăzi. Doresc să știu dacă sunt propuneri de modificare sau 
completare a ordinii de zi. În condițiile în care nu avem aceste propuneri, putem să 
votăm ordinea de zi, care cuprinde un singur punct. Start vot ordine de zi! 

 
Rezultatul votului: Cu 17 voturi ”pentru”, niciun vot împotrivă și nicio 

abținere, ordinea de zi este aprobată.  
 
Se trece la dezbaterea proiectului de hotărâre înscris pe ordinea de zi, 

Proiect de hotărâre nr.180/11.09.2024 privind a patra rectificare a bugetului 
de venituri și cheltuieli  al municipiului Bistrița pe anul 2024 și estimat pe 
anii 2025-2027 

Proiectul de hotărâre cuprinde 10 articole și 4 anexe și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: În cadrul 
comisiilor reunite de specialitate acest proiect a fost avizat favorabil. Doresc să 
știu dacă sunt întrebări sau intervenții.  

Domnul Țărmure Gavrilă, manager Centrul Cultural Municipal Bistrița: 
Domnul președinte! 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Vă rog, 
domnule Țărmure, vă ascultăm! 

Domnul Țărmure Gavrilă, manager Centrul Cultural Municipal Bistrița: Dacă 
îmi permiteți o intervenție, pentru a preciza câteva lucruri, întrucât acest punct de 
pe ordinea de zi se referă în principal la instituția pe care o conduc. Vreau să 
precizez, lucru pe care, de altfel, cred că și dumneavoastră cu toții îl știți, că printr-
o hotărâre de Guvern, numărul 1051 din 28.08.2024 s-a aprobat alocarea unei 
sume de 2.850.000 către Centrul Cultural Municipal George Coșbuc Bistrița. 
Acuma noi așteptam ca această hotărâre de Guvern să o validați dumneavoastră 
în cadrul ședinței de plen și să purcedem la următoarele proceduri.  
Din păcate, noi suntem acum în situația cetățeanului merituos de la colhozul, nu 
știu care de la, din fosta Uniunea Sovietică și povestea acestuia era relatată de 
Radio Erevan, prin care acest cetățean bolșevic merituos a primit un mare premiu, 
o mașină Moskvici și a fost și o dezbatere publică, a creat numeroase invidii, cum 
de altfel am creat și noi anumite luări de poziție, cum că am primit prea mulți bani. 
Noi am primit 2.850.000 în conformitate cu necesitățile programului nostru cultural 
până la sfârșitul anului, dar alte instituții au primit 25 de milioane sau 35 de 
milioane și așa mai departe. Din păcate noi suntem în situația acelui cetățean 
bolșevic, care s-a constatat că de fapt n-a primit o mașină, că a primit o bicicletă și 
până la urmă s-a constatat că de fapt nu a primit bicicleta, că i s-a luat bicicleta. 
Așa suntem și noi. Deci noi, din 2.850.000 am înțeles că s-au reținut de către 
primărie 1.000.850, ni s-au aprobat 1.000.000. Acuma vreau să vă spun că noi nu 
am cerut pentru a face noi un fond, cum să spun, de invidiat, la Centrul Cultural 
Municipal Ci ca să ne acoperim cheltuielile ce sunt presupuse de programul 
cultural foarte dens pe care îl avem. Ce vreau să vă rog? Dacă s-au făcut 
procedurile și formalitățile pentru această sumă, dacă puteți avea în vedere să, 
cum să spun, să nu, să ne mai lăsați, să nu ne luați, 500.000. Pentru că, printre 
altele, avem un program foarte dens. Avem o producție a unui spectacol de teatru 
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realizat de Silviu Purcărete, cu întreaga lui echipă de mari realizatori în teatrul 
românesc, Dragoș Buhagiar, Vasile Șirli și așa mai departe. Și dacă suma rămâne 
aceasta care s-a propus de către executiv, noi nu știm ce să facem, suntem într-o 
situație foarte dificilă. Silviu Purcărete este unul dintre cei mai mari creatori de 
teatru din Europa și din lume și a acceptat să vină și au început repetițiile pentru 
un spectacol ce va fi realizat în colaborare cu Teatrul Odeon din București. Și-au 
început repetițiile în 4 septembrie și în noiembrie va fi premiera. Ori, dacă puteți să 
lăsați, deci, încă 500.000 acolo. Este menționat punctul și suma care s-a propus 
deocamdată pentru spectacolul Purcărete. Dacă nu, să aveți în vedere la proxima 
rectificare de buget să asigurați aceste finanțări. Plus că festivalul de folk, care are 
o vechime, o tradiție de vreo 25-30 de ani, de asemeni nu sunt asigurate 
cheltuielile pentru acest, pentru acest eveniment. Dar probabil că e mai dificil ca 
să găsiți alți bani la o proximă rectificare de buget, mai bine acum, din suma 
aceasta, care ne-a fost repartizată de către Guvern nouă, să o rezolvați acum, 
doleanța noastră. Vreau să spun că activitatea Centrului Cultural Municipal este 
una cu o recunoaștere națională. Pentru prima dată în istoria Bistriței s-a obținut 
premiul UNITER, am primit numeroase premii și pentru cultura scrisă și pentru 
cultura vizuală și așa mai departe, deci, dacă puteți avea în vedere această 
realitate. 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Da, am luat 
la cunoștință ceea ce dumneavoastră ne-ați spus. Dacă sunt propuneri, 
propunerile trebuie să vină din partea inițiatorului sau din partea consilierilor locali. 
Iar fundamentarea mi se spune că a fost făcută pentru acest proiect. Dacă mai 
sunt, intervenții? Vă rog, domnule Urîte! 

Domnul consilier Urîte Florin Radu: aș dori un punct de vedere al Direcției 
Economice, referitor la solicitarea respectivă. Că până la urmă a venit o 
suplimentare care nu făcea obiectul bugetului de venituri și cheltuieli al Consiliului 
Municipal. Mă rog, venind acești bani, să înțeleg că au retras din buget. Acuma, 
cu explicațiile de rigoare, înțeleg că nu mai e vorba de o sumă de 2.800.000, ci de 
doar 500.000.  Vreau un punct de vedere al Direcției Economice și, pe urmă, dacă 
dorește, și inițiatorul.  

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: da, 
mulțumim pentru întrebare. Este aici, lângă mine, domnul Scurtu și intervine. 

Domnul Scurtu Nicolae, director Direcția economică: Bună ziua! Noi am 
considerat că suma asta este ceea ce putem face acuma. Becesarul bugetului, 
adică nevoile bugetului sunt mult mai mari pe alte direcții, pe alte părți, inclusiv la 
învățământ, inclusiv la asistență socială. Și dacă pe viitor vom găsi alte sume, 
poate atunci, dar acuma noi nu ne permitem să lăsăm mai mult. Adică din punct 
de vedere al Direcției Economice consider că este suma suficientă. Sunt nevoi pe 
partea de salubritate încă neacoperite la nivel de încă milioane și nu cred că e 
cazul să discutăm acuma pentru așa ceva. Trebuie să asigurăm întâi funcționarea 
și după aia ce mai putem face. O să vedem pe viitor. Mulțumesc! 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Mulțumesc, 
domnule Scurtu. Dacă mai avem intervenții, vă rog!. Dacă nu mai sunt, putem să 
deschidem grila de vot. Start vot, vă rog!. În cazul în care nu ați putut să votați, vă 
rog să anunțați.  

 
Rezultatul votului: Cu 16 voturi ”pentru” și o abținere, proiectul de hotărâre 

este adoptat. 
Abținere: Bria Dumitru Alexandru 
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Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Vă 

mulțumesc, declar ședința închisă. O zi bună tuturor, la revedere!  
 
 
 
 
 
       PREȘEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                  SECRETAR GENERAL, 
                                         
        FILIP ALEXANDRU TUDOR                 CINCEA DUMITRU MATEI 
 
 
 
 
 
 
                                                   REDACTAT, 
                                                      CONSILIER,  

      CIONCA TEREZIA - TANȚA 
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